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RG.0002.25.2017 

 

Protokół z XXV sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 04 sierpnia 2017 r. 

 

 

   Do punktu 1 – Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 09:00. Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXV 

nadzwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, skarbnika 

zastępcy wójta oraz Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Pana Henryka Matkowskiego.. 

   Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 

13 radnych, co przy 15 - osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

b) wnioski o uzupełnienie porządku obrad 

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek XXV  nadzwyczajnej 

sesji i zwróciła się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę. 

  Przewodnicząca zaproponowała zmianę w porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały 

w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy Słońsk.  

c) uchwalenie porządku obrad 
   Głosami „12 „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” wprowadzono zmianę w porządku obrad 

polegającą na dodaniu podpunktu 2) do punktu 3. 

 

   Do punktu 2. –Złożenie ślubowania przez radnego. 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej w Słońsku Henryk Matkowski wręczył radnemu 

Jerzemu Piecuchowi zaświadczenie o wyborze na Radnego Gminy Słońsk 

Przewodnicząca poprosiła Radnego Jerzego Piecucha o złożenie ślubowania. Przewodnicząca 

odczytała rotę ślubowania „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i 

jej mieszkańców”  

Radny Jerzy Piecuch:  Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

 

     Do punktu 3- podpunkt 1) Podjęcie  uchwały w sprawie współdziałania celem realizacji 

przedsięwzięcia pn. „Miejsca pamięci nad Odrą i Wartą” współfinansowanego ze środków Unii 

Europejskiej w ramach Programu Współpracy INTERREG VA Branderburgia - Polska 2014-2020. 

 

   Uzasadnienie do uchwały przedstawiła zastępca wójta. 

   Uchwała dotyczy współdziałania Gminy Słońsk z Miastem Seelow i Kostrzyn nad Odrą w celu 

realizacji wspólnego projektu Miejsca pamięci nad Odrą i Wartą. Projekt będzie realizowany                            

w ramach Programu INTERREG. VA Branderburgia - Polska 2014-2020. W ramach projektu,                       

w części przypadającej Gminie Słońsk, zostanie przeprowadzony remont budynku po byłym GOK                    

w Słońsku i utworzenie w nim centrum edukacji historycznej jako uzupełnienie działalności Muzeum 

Martyrologii w Słońsku. 

 

   Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie współdziałania 

celem realizacji przedsięwzięcia pn. „Miejsca pamięci nad Odrą i Wartą” współfinansowanego ze 

środków Unii Europejskiej w ramach Programu Współpracy INTERREG VA Branderburgia - Polska 

2014-2020. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  Oddano głosów 13, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła,                      

że Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie współdziałania celem realizacji przedsięwzięcia pn. 
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„Miejsca pamięci nad Odrą i Wartą” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 

Programu Współpracy INTERREG VA Branderburgia - Polska 2014-2020. 

    

Uchwała ma nr XXV/149/2017  i stanowi  załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 3- podpunkt 2) Podjęcie  uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy 

Słońsk 

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Przewodnicząca Lilla Burkiewicz. 

Przewodnicząca Rady Gminy:   Rekrutacja do Przedszkola samorządowego w Słońsku przyniosła 

skutek odwołań rodziców. Rodzice wskazują na nierzetelność ze strony komisji, a przede wszystkim 

brak weryfikacji dokumentów składanych przez rodziców. Dlatego zasadne jest powołanie komisji, 

która przeanalizuje rzetelność dokumentów składanych przez rodziców i sprawdzi jak się odbywa 

rekrutacja do przedszkola..  

Wójt: Rzeczywiście, chodzi o to aby sprawdzić czy to zostało rzetelnie przeprowadzone, tak aby nie 

było zarzutów, że coś zostało pominięte. 

Radny Łyczkowski: Jaka jest skala problemu? Czy dużo wpłynęło takich wniosków? 

Przewodnicząca Rady Gminy:  Napewno były 4 odwołania lub 5. Komisja odpowiedziała rodzicom, 

że postąpiła zgodnie z procedurą , prawem i nie mają sobie nic do zarzucenia. Rodzice wskazywali 

uchybienia więc my, żeby nie być gołosłownym, coś musimy zrobić. Prawo jest prawem ale na 

przykład został przyjęty 3- latek, którego mama jest na urlopie wychowawczym,  a nie został przyjęty 

4- latek. Skoro rodzice chcą sprawdzenia więc nic nie stoi na przeszkodzie aby to przeanalizować. 

Radny Piecuch: Powinny ulec zmianie kryteria przyjęcia do przedszkola. Najwięcej punktów 

otrzymuje matka wychowująca samotnie dzieci. Wiele osób żyje w związkach nieformalnych, a matka 

podaje, że samotnie wychowuje dzieci. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Między innymi chodzi o takie problemy, Po to jest ta komisja. Dla mnie 

jest niezrozumiałe, ze matka wpisuje, że pracuje, a jest na urlopie macierzyńskim czy wychowawczym. 

To jaka to jest praca? Ona ma zatrudnienie, ale nie pracuje bo jest w domu, dlatego to trzeba jakoś 

rozwiązać. Kryteria są niedoprecyzowane. Rodzice mają o to pretensje. Myśleliśmy, że jakieś względy 

ludzkie pokierują tą rekrutacją. Stało się jak się stało. Rodzice więc od nas oczekują żeby się temu 

przyjrzeć. 

Radny Banasik: Jak komisja podejdzie do tego gdy rodzice żyją razem, ale nie mają ślubu? 

Zastępca wójta: Wójt wystąpił do Dyrektora Szkoły już po zakończonym procesie rekrutacji o 

zweryfikowanie podań. Bo odwołania odwołaniami, ale do nas docierały sygnały, że ktoś z rodziców 

poświadczył nieprawdę w dokumentach, bo na przykład nie pracuje i dostaliśmy taką odpowiedź, że 

podania zweryfikowano, Nie opierano się tylko na oświadczeniach ale zażądano zaświadczeń z 

zakładów pracy. Wg mnie jeżeli ktoś przebywa na urlopie macierzyńskim to pracuje. Gdyby ktoś z 

rodziców  poszedł z taką sprawą do sadu to pewnie by wygrał. Po prostu na przyszłość trzeba 

doprecyzować kryteria.  

Ale były też weryfikowane takie sytuacje jak Pan mówi poprzez GOPS. Jeżeli w opiece społecznej ktoś 

figuruje i pobiera świadczenia z tytułu bycia samotną matką, to musimy uznać, że tak po prostu jest.       

Przewodnicząca Rady Gminy: Dlatego są wątpliwości…. Wystarczy zapytać czy Pani pracuje i rodzic 

zwątpiłby czy postąpił uczciwie. Ponadto Komisja powinna zostawić rezerwę gdyby odwołanie okazało 

się zasadne. A takich miejsc nie ma. Trzeba też ustalić jaki stan prawny ustala się na jaki dzień. Jeżeli 

rodzić w kwietniu składa oświadczenie o rodzeństwie w przedszkolu, czy na przykład we wrześniu nie 

zamieszkuje już na terenie gminy Słońsk, a dziecko dostaje miejsce w przedszkolu bo w kwietniu był 

inny stan prawny. Na takie rzeczy trzeba zwrócić uwagę. Aby być w porządku wobec rodziców taką 

komisje należ powołać aby się temu przyjrzeć. 

Wójt: Jeżeli są miejsca w przedszkolu to można się kierować takimi kryteriami, ale to jest powtórka z 

ubiegłego roku. W zeszłym roku rodzice decydowali czy 6-latek idzie do szkoły, czy zostaje w 

przedszkolu i nam znowu spowodowało to bałagan jeżeli chodzi o 3-latki. W tym roku te same dzieci 

też nie zostały przyjęte. Jest to na pewno bałagan. Komisja powinna być uczulona i zapewnić miejsce 

dzieciom, które w zeszłym roku nie zostały przyjęte jako 3-latki. I w tym roku zapewnić im tę edukację 

przedszkolną, a kryteria zastosować do 3-latków. My przecież wychodzimy naprzeciw. Decyzja o 
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rozbudowie przedszkola jest po to aby zapewnić przedszkole wszystkim dzieciom. Być może 

ryzykujemy. Może za rok zmieni się rząd, zmienią się przepisy ale jeżeli nawet 6-latki poszłyby do 

szkoły to stworzymy oddział żłobkowy. Ja się dziwię, że zrobiono tak, że w przedostatnim dniu naboru 

zrobiono posiedzenie komisji a w ostatnim dniu wywiesza się listę i nie można już niczego 

zweryfikować. Poza tym rozmawialiśmy z Nidusiowym przedszkolem i z rodzicami, że jeżeli nam 

zostaną 3 latki to damy je do Lemierzyc i jakoś ten rok byśmy przetrwali. Ale dzisiaj nas postawiono w 

sytuacji bez wyjścia. Jeżeli jest nacisk społeczny to należy to zweryfikować. Jest jeszcze czas. Jeżeli 

będą błędy należy podjąć kroki co do członków komisji i dyrekcji bo to dyrektor powołuje komisję.  

Przewodnicząca Rady Gminy:  Ja chce żeby komisja to określiła, kto odpowiada za to czy komisja czy 

dyrektor. Bo teraz jest taka przepychanka. Dyrektor na komisję, a komisja na dyrekcję. To tez trzeba 

wyjaśnić  

Radny Łyczkowski: A w Nidusiowym Przedszkolu jaka jest ilość dzieci? 

Wójt: My rozmawialiśmy o 12 dzieciach. Mają miejsce dla 25 dzieci. Pomoglibyśmy im w 

zatrudnieniu, organizacji posiłków. Nie wiem ile teraz jest tam dzieci…Sprawę trzeba zweryfikować. 

Na pewno nie podeszli do tego po ludzku i Pani Dyrektor i członkowie Komisji. Na pewno nie zgodnie 

z naszymi oczekiwaniami i założeniami. Przecież o tym mówiliśmy na wielu poprzednich sesjach, jak 

zapadała decyzja o rozbudowie przedszkola.  

Przewodnicząca Rady Gminy:  I właśnie w związku z tym taka komisja powinna zostać powołana. 

Radny Piecuch: Będzie problem jeżeli będzie przyrost dzieci. Jednym z warunków utworzenia klasy 0 

jest zgoda rodziców. 

Przewodnicząca Rady Gminy:  Prawo się bardzo zmieniło. Dziecko które rozpoczyna edukację od 3-

go roku życia decyzją rodzica może ją kontynuować do 6 roku życia. Tak mówią przepisy. Rodzic 

decyduje gdzie dziecko ma zostać. Do woli kontynuacji nie możemy się czepiać. 

Więcej pytań nie ma więc składam wniosek formalny do Rady Gminy aby w komisji doraźnej były 3 

osoby. Kto jest za tym wnioskiem?  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  Oddano głosów 13, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”. 

Przewodnicząca Rady Gminy:  Proponuje na kandydatów: 

Radny Łyczkowski – wyraził zgodę 

Radny Swoboda  – nie wyraził zgody 

Radna Grabińska – wyraziła zgodę 

Radny Sochacki  – nie wyraził zgody 

Radna Miglujewicz – nie wyraziła zgody 

Radny Piecuch – nie wyraził zgody  

Radny Musiał – nie wyraził zgody  

Radny Matkowski – wyraził zgodę 

  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie powołania 

doraźnej komisji Rady Gminy Słońsk. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  Oddano głosów 13, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła,                      

że Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy 

Słońsk. 

    

Uchwała ma nr XXV/150/2017  i stanowi  załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy:  Podsumuję. Nie zawsze jest łatwo. Każdy kto deklaruje, że chce być 

radnym ponosi odpowiedzialność. Jak się jest radnym ponosi się odpowiedzialność. Dziwię się 

niektórym. Nie zawsze jest miło. Oczekuję żeby komisja zaczęła prace jak najszybciej i przedstawiła 

wyniki pracy na sesji. 

Wójt: Wnioskuję aby komisja zebrała się jak najszybciej. Bo rok szkolny się zbliża. 
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Przewodnicząca Rady Gminy: Przypominam też, że funkcjonuje komisja oświatowa, która również 

może zając się sprawami oświaty. 

Radny Łyczkowski: Proszę członków komisji o pozostanie na chwilę po sesji. 

 

    Do punktu 4. Wolne wnioski. 

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

 

    Do punktu 5. Zakończenie sesji. 

   W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła posiedzenie 

XXV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk słowami „Zamykam posiedzenie XXV nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy Słońsk”. 

Godz: 09:40 

 

Przewodnicząca Rady 

(-) Lilla Burkiewicz 

 

Protokół sporządziła: Beata Sroka 

 

 


